
Referat af divisionsrådsmøde i 
Absalon Division 2023 
 
Mødet blev afholdt onsdag d. 24.05.23 kl. 18.00 hos Søndermark gruppe, Bag 
Søndermarken 20, 2000 Frederiksberg 
 
Punkt 1 Valg af dirigent og referent 
Divisionschef Camilla Dannenberg (Mille) bød velkommen og forestod valg af dirigent og 
referent.  
 
Allan Hjort Andersen blev valgt som dirigent.  
Helene Schiermer blev valgt som referent.  
 
Allan konstaterede at mødet var lovligt indkaldt. Ingen bemærkninger fra salen. 
 
Punkt 2 Fremlæggelse af divisionsledelsens beretning 
Divisionschef Mille fremlagde divisionsledelsens beretning. Den kan også findes her. 
 
Beretningen blev taget til efterretning. 
 
Punkt 2a Beretning fra divisionens repræsentantskaber 
Der ligger skriftlige beretninger her. 
 
En opfordring til at leje Vatelunden og Gillastugan.  
 
Beretningerne blev taget til efterretning. 
 
Punkt 3 Behandling af indkomne forslag 
Der er kommet et forslag fra Thomas Mølgaard fra 3. Absalon. 
 
”Det foreslås, at der indkøbes 2 stk. mastesejl 12 m. Inklusiv sidestykker og stativ komplet. 
ca. pris kr. 55.000 pr. stk. 
 
Begrundelse: 
Der er i budget til sommerlejren 2024 afsat kr. 30.000 til leje af telte, herunder et mastesejl 
til café. Denne post, vil hvis forslaget blive vedtaget, blive lavere. Derudover ønsker vi et 
mastesejl til aktivitetspladsen, til aktiviteter, som ly både til hvis det regner men også for 
solen hvis vejret bliver fantastisk.  



På årets Superdivi, hvor vi var på Gurredam, måtte vi dele lederne op til grenledermøder 
og til det efterfølgende fællesledermødet måtte flere ledere stå op. Her ville det havde 
være fantastisk med et ekstra stort telt til ledermøde/r. 
Mikrominitræf, igen super fantastisk med store telte, især i dårligt vejr. 
 
Mastesejlene kan fx også udlånes eller udlejes (til en meget favorabel pris) til divisionens 
grupper.” 
 
Divisionsledelsen støtter ikke forslaget med den begrundelse at det logistisk er svært at 
administrere med transport, tørring, plads osv.  
 
Efter en drøftelse i forsamlingen valgte forslagsstilleren at trække forslaget. Der var ingen, 
som ønskede at opretholde forslaget.  
 
Der kom forskellige idéer til deling af telte og evt. andet grej. Søndermark Gruppe og 
Gyngespejderne ejer et mastesejl på 100 kvm. Man må altid gerne spørge, om man kan 
låne dem. Det blev også foreslået, at man til sommerlejren kan spørge 
nabodivisioner/grupper om man kan låne telte.  
 
Punkt 4 Vedtagelse af udviklingsplan 
Der er ikke ændringer til udviklingsplanen i år, så der er ikke noget til afstemning. 
 
Punkt 5 Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet for 2022 (det foregående år) 
Kassereren fremlagde regnskabet.  
 
Der er et mindre underskud end budgetteret med. Dette skyldes flere spejdere og dermed 
højere indtægter, samt at der er flere arrangementer, som ikke er blevet afviklet, selvom 
der var budgetteret med dem. 
 
Regnskabet godkendes. 
 
Punkt 6 Fremlæggelse og godkendelse af justeret budget for indeværende år (2023) 
Der er justeret i budgettet med 10.000 kr. mindre til øvrige arrangementer i 2023, da 
GLBDT rykkes fra 2023 til 2024. 
 
Det foreslås på mødet, at der budgetteres med 15.000 kr. mere til Den gode idé dvs. der i 
alt budgetteres med 25.000 kr. til Den gode idé. 
 
Det justerede budget inkl. ændringsforslag godkendes. 
 
Punkt 7 Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2024 (det kommende år) 



Der er justeret i budgettet med 10.000 kr. mere til øvrige arrangementer i 2024, da GLBDT 
rykkes fra 2023 til 2024. 
 
Det foreslås på mødet at der budgetteres med 15.000 kr. mere til Den gode idé dvs. der i 
alt budgetteres med 25.000 kr. til Den gode idé. 
 
Budgettet inkl. ændringsforslag godkendes. 
 
Punkt 8 Vedtagelse af kontingent for det kommende år (2024) 
Det foreslås at kontingentet fastsættes med to opkrævninger af 30 kr. og en opkrævning af 
40 kr. Den tredje opkrævning på 40 kr. opkræves kun, hvis budgettet bruges som planlagt.  
 
Kontingent vedtages. 
 
Punkt 9 Fastsættelse af antal pladser i divisionsledelsen 
Divisionsledelsen foreslår, at divisionsledelsen består af 12 medlemmer i 2023. 
 
Det vedtages. 
 
Punkt 10 Valg til Divisionsledelsen  
Valg gælder for en toårig periode. Der er en plads ledig fra sidste år, så der kan vælges en 
person ind for et år på den plads.  
 
Valg af divisionschef 
Der er 1 ledig plads. Der vælges ingen til posten. 
 
Valg af medlemmer 
 
På valg: 
Allan Hjort Andersen (Genopstiller) 
Magdalena Cieszynska (Genopstiller ikke) 
Ikke på valg: 
Camilla Dannenberg DC  (Brønshøj‐Husum Grp) 
Hector Lange (Søndermark) 
Helene Schiermer (3VV) 
Jesper Svensson (Gyngespejdere) 
Jonatan Nielsen (Lersøparkspejderne) 
Michael Vest Petersen (Søndermark) 
Peter Stevns KASSERER (Valbyparkspejderne) 
 
Nye kandidater: 
Malthe fra 4. Absalon 



Ellen fra 3VV og Yggdrasil 
 
Allan og Malthe vælges ind for en to-årig periode 
Ellen vælges ind for en et-årig periode 
 
Punkt 11 Valg af revisor  
(gælder for en etårig periode) 
Mirjam Hvid fra 4. Absalon vælges igen. 
 
Punkt 12 Valg af repræsentanter  
Frederiksberg Samråd 
Mette Grønvold og Claus Museth er valgt 
 
Københavns Samråd 
Malene Dethmer er valgt 
 
Egemosen 
Palle Svensson er valgt 
 
Oak City 
Paul Erik Sørensen er valgt 
 
Gillastugan 
Claus Museth er valgt 
 
Vatelunden 
Claus Museth er valgt 
 
Punkt 13 Eventuelt 
Sommerlejrcrewet fortalte om den kommende lejr. Man er velkommen til at komme med 
gode idéer til aktiviteter samt melde sig som hjælper ved at skrive til 
lejrchefer2024@absalondivision.dk eller aktiviteter2024@absalondivision.dk.  
 
Der blev afholdt tre workshops med emnerne: 
Nye spejdergrupper i Divisionen: Under hvilke former mv. Samarbejde med 
Korpskontoret herom. Skal de være selvstændige grupper, hybrid til eksisterende, 
placering i divisionen. 
 
Workshop om regnskab – gennemgang af tallene, spørgetime og oplæg til fremtidige 
ønsker til brug af divisionens midler/ prioritering 
 



Hvad skal Absalon Division være for grupperne – opfølgning på sidste års workshop og nye 
input 

Allan Hjort Andersen  Camilla Dannenberg 
Dirigent Divisionschef 

7. juli 2023


